



ACCEPTANCE HAS NEVER BEEN HIGHER

MEI continues to win over new customers. The casinos pictured below are a few examples of properties that have agreed to try MEI CASHFLOW® SC in a value-added trial (VAT), continue to see the improved results and now specify MEI. Enhanced performance in note acceptance, security and jam rates lead to a better player experience and, as a result, higher profits. Schedule a value-added trial (VAT) to see firsthand what a difference MEI CASHFLOW® SC can make in your property.

Call +44 (0) 845 094 4390 to learn why casinos across Europe are specifying MEI.



Casino Salzburg,
Austria



Casino Bad Homburg,
Germany



Casino de Monte-Carlo,
Moraco SBM



Casino Rodos,
Greece



NOVOMATIC EXPANDS ITS ULTRA MODERN CABLE ASSEMBLY FACILITY IN HUNGARY

AGI Hungária Kft. was founded in 2003 as a wholly owned subsidiary of Austrian Gaming Industries GmbH and has since recorded constant growth. In the course of the expansion and with investments in excess of EUR 6 Million AGI Hungaria has now created additional offices and production capacities as well as a new warehouse at the company's production site in Veszékény.



Top: Headquarters AGI Hungária, Veszékény,
centre: Manfred Krug, Managing Director AGI Hungária.

The Novomatic Group has now opened two further building parts of the ultra modern cable assembly in Veszékény, Hungary, south-east of Sopron. Since 2006 the production site has manufactured excellent cable loom products for the entire international gaming group as well as for external clients such as the automotive industry and manufacturers of control and signal systems.

Three years ago, after Novomatic had decided to no longer purchase cable looms from third party suppliers but invest instead into a reliable assembly of its own, the Novomatic subsidiary AGI Hungária Kft opened its the production site with a shop floor of 1,600 square metres. Novomatic's strategic decision to fabricate cable sets for the gaming industry according to the definition of requirements that is compulsory in the automotive industry proved a great success. AGI Hungária Kft currently employs 216 staff and manufactures components complying with the highest industry standards for the Novomatic group as well as for third party customers who appreciate the excellent product quality, high flexibility and top serviceability. Since 2007 AGI Hungária Kft has been certified according to ISO 9001:2000 – in the meantime the company has implemented a quality management system according to the latest norm ISO 9001:2008.

In the course of the latest expansion of a total of more than 5,500 square metres (2,700 square metres of which is dedicated to the shop floor) a further 6 Million Euro were invested in order to guarantee the long-term satisfaction of the group's international demands.

Apart from the cable assembly in Veszékény two further Novomatic group subsidiaries, namely AGI American Games Kft. and AGI European Games Kft., employ a further 128 staff and operate 12 electronic casinos in Hungary. ■

Left to right: János Matzkó, Mayor of Veszékény;
Ferenc Ivanics, Member of the Parliament;
Fritz Krug and Oliver Csendes, MDs AGI Hungária.



NOVOMATIC ERÖFFNET ZWEI NEUE BAUTEILE DER HOCHMODERNEN KABELBAUMFABRIK IN UNGARN

Das Unternehmen AGI Hungária Kft. wurde 2003 als 100-prozentige Tochtergesellschaft der Austrian Gaming Industries GmbH gegründet und wächst laufend weiter: durch Investitionen in Höhe von rund 6 Millionen Euro wurden nun im Rahmen der Erweiterung des Produktionsstandortes in Veszékény zusätzliche Büroflächen, Produktionskapazitäten und Lagerhallen geschaffen.

Die Novomatic-Gruppe hat im ungarischen Veszékény, südöstlich von Sopron, zwei weitere Bauteile einer hochmodernen Fabrik eröffnet, die seit drei Jahren für den gesamten international tätigen Glücksspielkonzern sowie für externe Kunden in der Automobilindustrie und Hersteller von Steuerungs- und Signalanlagen überaus erfolgreich Kabelbäume produziert.

Die Novomatic-Tochtergesellschaft AGI Hungária Kft. hatte das Werk im Herbst 2006 mit einer Produktionsfläche von 1.600 Quadratmetern eröffnet, nachdem man beschlossen hatte, die Kabelsätze nicht länger über Zulieferer zu beziehen, sondern in eine eigene prozesssichere Fertigung zu investieren. Die strategische Entscheidung, Kabelsätze für Spielautomaten mit dem gleichen Anforderungsprofil zu produzieren, wie es die Automobilindustrie vorschreibt, erwies sich als überaus erfolgreich. Das mit hochmodernen technologischen Standards produzierende Kabelbaumwerk beschäftigt derzeit 216 Mitarbeiter und produziert für die Novomatic-Gruppe ebenso wie für Drittkunden, welche die hohe Qualität der Produkte und die vorzügliche Flexibilität und Servicequalität der AGI Hungária Kft. schätzen. Seit 2007 ist die AGI Hungária Kft nach ISO 9001:2000 zertifiziert – inzwischen hat das Unternehmen ein Qualitätsmanagementsystem nach der neuesten Norm ISO 9001:2008 eingeführt.

Im Zuge der nun abgeschlossenen Erweiterung um insgesamt mehr als 5.500 Quadratmeter (davon rund 2.700qm für die Produktion) wurden weitere 6 Millionen Euro in den Standort investiert, um den weltweiten Bedarf des Konzerns langfristig befriedigen zu können.

Neben dem erweiterten Werk in Veszékény betreiben zwei weitere Novomatic-Tochtergesellschaften, die AGI American Games Kft. sowie die AGI European Games Kft., in Ungarn zwölf elektronische Casinos und beschäftigen weitere 128 Mitarbeiter. ■

Top: entrance AGI Hungária,
below: production, cable assembly.



AGI AFRICA LAUNCHES LIMITED PAYOUT MACHINES (LPM) IN GAUTENG, SOUTH AFRICA

The LPM industry in South Africa has been in operation since 2003, but with the Gauteng province, the most populated province in SA, getting its licence earlier this year, it made perfect sense for AGI Africa Pty Ltd, a wholly owned subsidiary of Austrian Gaming Industries GmbH, to now enter this market.

AGI AFRICA
NOVOMATIC GROUP OF COMPANIES

“We are very excited to be able to roll out our very own licensed and approved LPM product for South Africa”, said Rolf Gieske, Sales and Marketing Manager for AGI Africa. “Although LPM’s have been operational in some South African provinces for a few years now, we understood from the route and site operators that only a fraction of the licensed LPM’s have actually been rolled out, thus creating a constant requirement for new and different products.”

AGI Africa will initially come to the market with two new multi-game packages, namely HOTSPOT™ Platin SA1 and HOTSPOT™ Platin SA2. The Multi-Gaminator® with its modern; space optimised streamlined cabinet, two large 19” TFT screens, dynamic payable and superior sound, is the cabinet of choice for this market.

With only a limited amount of machines allowed per site, these new multi-game packages, each with 5 individual player selectable games, including popular titles such as Lucky Lady’s Charm™, Dolphin’s Pearl™, Book of Ra™ and Just Jewels™, will bring a different element to the existing products already available. It will allow the site operator to increase their game offering by having five different games in one machine. Each game will come with its own unique Action and Penny game feature.

“The response from our initial meetings with the LPM route operators was extremely positive”, said Sue-Marie Swart, LPM Product Manager for AGI Africa. “We will be installing our first batch of LPM machines at various licensed test sites towards the end of 2009, continuing into the first quarter of 2010. This should give us a wide spectrum of opportunities to assess the performance and acceptability of our new machines. As the various operators are putting in lots of time and effort into giving their relevant sites the best look and feel in order to provide a comfortable environment, it is also important

that with HOTSPOT™ Platin SA1 and HOTSPOT™ Platin SA2 we believe we have a winning combination pleasing both operator and player alike.”

Market Background

In June 2003, LPM’s were the first gaming machines, outside of casinos to be rolled out in South Africa’s Mpumalanga Province. These machines are called ‘limited-payout machines’ because they offer only a payout of ZAR 500 (approx. 45 Euro) and a max bet of ZAR 5 (approx. 0.45 Euro), with no provision for linked jackpots. They are aimed at promoting Black Economic Empowerment (BEE) and are found at places such as clubs, taverns, pubs and other recreational facilities.

LPM’s, which resemble ‘slots’ on the outside, are placed in licensed premises either by route operators or independent site operators. All LPM’s are linked to a Site Data Logger, which is connected to the central electronic monitoring system. The site operator, who may be the manager of a club or shebeen (a local bar), a betting shop or Bingo hall, also has to comply with equally stringent requirements before being granted a license.

AGI Africa headquarters in Midrand, Gauteng.



Each machine must be inspected by the South African Bureau of Standards in terms of SANS 1718 Parts 2 and 9, and certified for use in the legal gaming sector. Recreation is the over-riding consideration when playing on LPMs. This 'soft slot' model is therefore designed to deter the problem gambler. The person who plays an LPM is a pub client with time on his hands or loose change in his pocket; recreation is the overriding consideration, not financial gain.

Currently there are about 5,600 machines of the targeted 25,000 LPMs in operation in five provinces, contributing millions of Rands to the economy and providing thousands of jobs. ■



Rolph Gieske, Sales and Marketing Manager AGI Africa.



Gary Chapple, Financial Manager AGI Africa.

SÜDAFRIKA – AGI AFRICA STELLT LIMITED PAYOUT MACHINE (LPM) VOR

Der LPM*-Markt (Limited Payout Machine) in Südafrika besteht seit dem Jahr 2003. Mit der Gewährung einer entsprechenden Lizenz für Gauteng, die bevölkerungsreichste Provinz des Landes, zu Beginn dieses Jahres, war der ideale Zeitpunkt für das lokale Tochterunternehmen der Austrian Gaming Industries GmbH, AGI Africa Pty Ltd gekommen, auch auf diesem Markt aktiv zu werden.

* Britische AWP – auch: Amusement with Prizes / dt.: Gewerbliches Geldgewinnspiel

Wir sind stolz, unser eigenes lizenziertes und genehmigtes LPM-Produkt für Südafrika präsentieren zu können“, sagt Rolph Gieske, Sales und Marketing Manager bei AGI Africa. „Obwohl LPM-Geräte nun schon seit einigen Jahren in manchen südafrikanischen Provinzen betrieben werden, wissen wir von den Aufstellern und Betreibern, dass nur ein geringer Prozentsatz der zugelassenen Anzahl an LPM-Geräten auch tatsächlich bereits betrieben wird. Das bedeutet eine starke Nachfrage nach neuen und abwechslungsreichen Produkten.“



AGI Africa wird nun in einem ersten Schritt zwei attraktive Multi-Game-Packages einführen: HOTSPOT™ Platin SA1 und HOTSPOT™ Platin SA2. Der Multi-Gaminator® als raumsparendes Streamline-Cabinet mit zwei großen 19-Zoll-TFT-Monitoren, dynamischen Gewinnplänen und überragendem Sound ist das ideale Gehäuse für diesen Markt.

Mit jeweils fünf individuell wählbaren Spielen, darunter populäre Titel wie Lucky Lady's Charm™, Dolphin's Pearl™, Book of Ra™ und Just Jewels™, eignen sich diese Multi-Game-Mixes ideal für die LPM-Aufstellung und bringen Abwechslung in das bestehende Produktangebot. Sie ermöglichen dem Betreiber, sein Spielangebot mit fünf Spielen pro Maschine breit gefächert zu präsen-

tieren. Jedes Spiel verfügt darüber hinaus über ein eigenes Action- und Penny-Games-Feature.

„Das Feedback war bereits bei unseren ersten Treffen mit den LPM-Aufstellern extrem positiv“, sagt Sue-Marie Swart, LPM Product Manager bei AGI Africa. „Wir werden mit den ersten LPM-Geräte-Testinstallationen in lizenzierten Spielbetrieben Ende 2009 beginnen und im ersten Quartal 2010 fortsetzen. Dadurch erhalten wir aussagekräftige Daten, um die Performance und Akzeptanz der neuen Maschinen zu überprüfen. Die Aufsteller und Betreiber geben sich größte Mühe, in ihren Spielbetrieben ein attraktives Ambiente zu schaffen. In gleichem Maße ist es daher auch erforderlich, dass jedes Produkt für diesen Markt für größtmögliche Gästezufriedenheit ausgelegt ist. Mit der HOTSPOT™ Platin SA1 und HOTSPOT™ Platin SA2 bieten wir ein sowohl für Gäste als auch Betreiber attraktives und gewinnbringendes Produkt an.“

Marktüberblick – LPMs in Südafrika

LPMs waren im Juni 2003 die ersten Glücksspielgeräte, die in der südafrikanischen Provinz Mpumalanga auch außerhalb von Casinos betrieben werden durften. Der Name ‚Limited Payout Machines‘ basiert auf der gesetzlichen Auszahlungsbeschränkung

mit ZAR 500 (ca. 45 Euro) bei einem Maximaleinsatz von ZAR 5 (ca. 0,45 Euro). Verlinkte Jackpots sind gesetzlich nicht vorgesehen. Die neuen Zulassungen für Clubs, Gaststätten und andere Freizeitbetriebe sind Bestandteil des Wirtschaftsförderungsprogramms ‚Black Economic Empowerment‘ (BEE).

Äußerlich gleichen die Novomatic-LPMs der klassischen Casino Slot Machine. Auch die Lizenzvergabebestimmungen weisen deutliche Parallelen auf. Jeder Betreiber von LPMs muss ähnlich wie auf dem Casinomarkt eine gültige Lizenz vorweisen können und nachweisen, dass er die gesetzlichen Vorgaben erfüllt. So müssen beispielsweise alle LPMs mit einem zentralen Server verbunden sein, der ein automatisches elektronisches Monitoring ermöglicht. Darüber hinaus muss jedes LPM-Gerät vom South African Bureau of Standards gemäß der gesetzlichen Bestimmungen nach SANS 1718 Teil 2 und 9 überprüft und für den legalen Glücksspielbetrieb zugelassen sein.

Der Unterhaltungsaspekt steht in den LPM-Spielbetrieben deutlich im Vordergrund. Als sogenannte weiche Glücksspielgeräte (Soft Slots) sollen LPMs problematischem Spielverhalten entgegenwirken. Die Zielgruppe besteht in erster Linie aus Pub-Gästen, die etwas Zeit und ein wenig Wechselgeld übrig haben – Spielunterhaltung ist das vorrangige Motiv, finanzieller Gewinn ist nachrangig.

Zurzeit sind etwa 5.600 von 25.000 für die südafrikanischen Provinzen zugelassenen LPMs in Betrieb. Sie erwirtschaften Einnahmen in Millionenhöhe (ZAR) und sichern tausende Arbeitsplätze. ■

Sue-Marie Swart, LPM Product Manager AGI Africa.



We welcome

all sorts of feedback from our readers and would be pleased to receive any suggestions you may have. Please send your feedback, comments and suggestions to:

magazine@novomatic.com

You can also find novomatic®–the world of gaming online, please visit our website:

www.novomatic.com

Wir freuen uns

über jede Rückmeldung unserer Leser. Bitte senden Sie Feedback, Anmerkungen und Kommentare an: **magazine@novomatic.com**

Sie finden novomatic®–the world of gaming auch online, besuchen Sie unsere Website:

www.novomatic.com

- Proven, cost-effective solutions that drive efficiency, security and profitability.
- Tailored on site by consultants with deep experience of helping casinos worldwide transform business performance.
- Highly flexible standalone slots or tables systems through to end-to-end.
- Rich, easy to use functionality accounting, control, progressives, business intelligence and more.
- Single-site to multi-site solutions that link an unlimited number of multivendor gaming machines.
- Communication via Satellite, GPRS, Fiber Optic and analogue simultaneously.
- Wide range of add-ons including cashless and player tracking.
- Flexible finance options and rapid ROI.



www.octavianinternational.com



The system your casino needs

As opposed to the system other system suppliers want you to have



Need to take control of casino operations and meet regulatory demands? Need to improve efficiency while also enhancing profit opportunity? Then you need an Octavian system.

Whatever the size of your casino business, an Octavian casino management system is the affordable, ready-made solution that is also tailored to your market, your business operations and your customers. To find out more, email OctaSystems@octavianinternational.com



OctaSystems



OctaGames



OctaSupplies



OctaLotto



OctaBingo

Octavian
Bury House, 1-3 Bury Street,
Guildford, Surrey GU2 4AW, UK
Tel: +44 1483 543 543
Fax: +44 1483 543 540
info@octavianinternational.com



Super-V+ Gaminator® – Performance by Design.



- Up to 27 games per multi-game mix
- Multi-Denomination:
Up to 7 player selectable denominations
- High/low line-games:
5 to 40 lines selectable
- Multi-language options

SEE YOU
IN VEGAS
BOOTH # 2056

Novomatic leads, others follow.